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پروازهاي به دوبي به روال عادي برگشت

به گزارش فارس به نقل ازدفتر ارتباطات، رسانه و امور بين الملل 
شرکت شهر فرودگاهي امام خميني )ره(، حدود ساعت ۱۷:۳۰ 
امروز دوشنبه ۳۰ بهمن ماه فرودگاه بين المللي دوبي درخواست 
توقف پروازها از مبداء فرودگاه هاي خاورميانه به دوبي را براي 
کاهش ترافيک ورودي اين فرودگاه اعلام کرد.به همين علت 
پرواز شرکت هاي هواپيمايي امارات و ماهان از مبداء فرودگاه 
بين المللي امام خميني )ره( به دوبي نيز با تاخير انجام گرفت، 
اما ساعت ۱۹:۴۰ اين محدوديت رفع گرديد و پروازها به روال 
عادي بازگش��ت.در همين راس��تا پرواز شماره ۰۶۵ هواپيمايي 
ماهان در س��اعت ۱۹ و ۴۰ دقيقه و پرواز هواپيمايي امارات با 
شماره ۹۸۰ در ساعت ۱۹ و ۵۰ دقيقه فرودگاه بين المللي امام 

خميني )ره( را به مقصد دوبي ترک کردند.

ناتواني جوانان انگليسي در خريد خانه
شانس خريد خانه توسط جوانان طبقه متوسط انگليسي نسبت به 
۲۰ سال اخير نصف شده است.به گزارش ايسنا، به نقل از شينهوا، 
يافته هاي موسس��ه تحقيقات مالي انگليس نش��ان مي دهد که 
ميزان خريد خانه توسط جوانان ۲۵ تا ۳۴ ساله انگليسي با درآمد 
متوسط از ۶۵ درصد به ۲۷ درصد در دو دهه اخير رسيده است.

طبقه متوسط در انگليس به کساني اطلاق مي شود که خانه هايي 
به ارزش ۲۲۰۰۰ تا ۳۰۶۰۰ پوند خريداري مي کنند. بيش��ترين 
کاهش مالکيت خانه در منطقه جنوب ش��رق انگليس مش��اهده 
ش��ده اس��ت. روزنامه هاي محلي اعلام کرده اند مقصر اصلي 
اين اتفاق، انفجار قيمت مسکن است که باعث شده نسل هاي 
جوان تر از خريد خانه ناتوان باشند.طي ۲۰ سال گذشته، قيمت 
خانه در انگليس ۷ برابر سريع تر از درآمد طبقه متوسط افزايش 
يافته است و درنتيجه آن هايي که از دهه ۱۹۸۰ ميلادي به بعد 
متولد ش��ده اند، ش��انس کمتري براي خريد خانه دارند. به گفته 
اين موسسه، در هر منطقه از انگليس، خريد خانه در بازه مورد 

مطالعه دست کم ۱۰ درصد کاهش داشته است.

اعمال حاکميت در دريا نبايد
 با رويکرد سختگيرانه باشد

معاون وزيرراه وشهرسازي گفت:کشتي هايي که عامل بروزآلودگي 
مي ش��وند بدون اس��تثنا تحت پيگيردهاي قانوني قرار گرفته اند و 
علاوه براخذ خس��ارت هاي زيست محيطي هزينه هاي جمع آوري 
آلودگي را ازکشتي هاي خاطي اخذ مي کنيم و قطعا بدون اطمينان 
از حصول تمامي خسارت ها اجازه خروج کشتي خاطي را نمي دهيم.

محمد راستاد،مديرعامل سازمان بنادر و دريانوردي در گفت وگو با 
ايلنا درباره ادعاهايي که نسبت به اعمال حاکميت سازمان بنادر در 
آب هاي تحت مسئولت اين سازمان شده تاکيد کرد: اعمال حاکميت 
الزاما به مفهوم رويکردهاي س��ختگيرانه در دريا نيس��ت.وي با بيان 
اينکه کش��ورهاي س��احلي بايد متعهد به وظايفي هم در راس��تاي 
مقررات داخلي خود و هم در راس��تاي کنواس��يون هاي بين المللي 
باشند، اظهار داشت: موضوع مهم در اعمال حاکميت هاي دريايي، 
تامين ايمني دريانوردي است. به اين معنا که بايد در آب هاي تحت 
مس��ئوليت خودمان ش��رايط لازم براي اينکه دريانوردي به صورت 
ايمن انجام ش��ود، فراهم کنيم.معاون وزير راه و شهرس��ازي افزود: 
لايروبي آبراه هاي منتهي به بنادر و يا استقرار علايم کمک ناوبري در 
آبهاي تحت مسئوليت کشور از موضوعات اعمال حاکميت سازمان 
در بحث ايمني دريانوردي است. در کنار اين موارد، بايد نقشه هاي 
درياي��ي تولي��د و به روز شوند.راس��تاد تاکيد کرد: يکي از جنبه هاي 
ديگر اعمال حاکميت در دريا اجراي کنوانسيون هاي امداد و نجات 
است و درصورتي که شرايط اضطراري در دريا رخ دهد بايد در قالب 
کنوانسيون جست وجو و نجات دريايي به کمک شناورها برويم.وي 
افزود: از ديگر تعهدات در اعمال حاکميت ها کنترل ترافيک دريايي 
است که با وجود مراکز مخابرات دريايي در طول سواحل کشورمان 
و همچنين وجود مراکز مديريت ترافيک، تمام تجهيزات و امکانات 
و نيروي هاي انس��اني براي تامين ايمني دريانوردي فراهم اس��ت.

مديرعامل س��ازمان بنادر و دريانوردي ادامه داد: از جنبه هاي ديگر 
اعم��ال حاکمي��ت در دريا مطابقت ناوگان دريايي با اس��تانداردهاي 
روز اس��ت که از اين رو هم ناوگان تحت پرچم کش��ور بايد منطق با 
استانداردهاي بين المللي باشد و هم ناوگان بين المللي که از آبراه هاي 
ايران اس��تفاده مي کنندبايد مطابق با اس��تانداردهاي جهاني باشند.

راستاد با بيان اينکه جنبه ديگر اعمال حاکيت دريايي هم پيشگري 
و مقابله با آلودگي محيط زيست دريايي است، اظهار داشت: در اين 
حوزه هم سازمان بنادر و دريانوردي هم در جنبه هاي پيشگيرانه و 
هم درجنبه هاي مقابله به طور مداوم اقدامات موثري را انجام داده 
است.وي تاکيد کرد: از اينکه شناور ها و کشتي هايي که در آبراه هاي 
تحت مسئوليت کشورمان تردد مي کنند، به روش قانوني مواد زايد 
خود را دفع کنند، مطمن مي شويم و همواره مستندات دفع مواد زايد 
را از تمام کش��تي هاي خارجي مطالبه کرده ايم و مي کنيم.راس��تاد با 
اشاره به رصد آبراه هاي تحت مسئوليت توسط سازمان بنادر گفت: 
در کنار رصد مستمر آبراه ها، عوامل بروز آلودگي را شناسايي مي کنيم 
و براساس مقررات بين المللي و داخلي با شناورهاي خاطي برخورد 
صورت مي گيرد که سوابق متعددي در اين زمينه وجود دارد و چنانچه 
کش��تي هايي اقدام به ايجاد آلودگي کرده باش��ند به طور قطع تحت 

پيگرد قانوني قرار داديم.

راه آهن گيلان
 تا 2 سال ديگر هم راه نمي افتد

نماين��ده صومعه س��را گف��ت: راه آهن گيلان تا ۲ س��ال آينده 
هم افتتاح نمي ش��ود.به گزارش ايلنا،کاظم دلخوش درصحن 
علني مجلس گفت: راه آهن گيلان ۱۷ س��ال اس��ت که قرار 
است راه اندازي شود اما من اعلام مي کنم تا ۲ سال ديگر هم 
راه نخواهد افتاد.وي گفت:برخي آقايان دربرخي استان ها ۱۲ 
هزار ميليارد سرمايه گذاري بخش خصوصي را افتتاح کردند و 
۵/۳ ميليارد دلارازسرمايه گذاري خارجي را هم برخي استانها 
برده اند.دلخوش گفت:فضاي مجازي دارد مردم ومس��ئولان 
را ب��ه ه��م مي ري��زد ما نبايد بگذاريم اي��ن فضا مجلس را هم 

بهم بريزد.

پيشخوان

راه ومسکن

 س��خنگوي کميس��يون عمران مجلس ش��وراي 
اس��لامي گفت: وزي��ر راه در پن��ج مح��ور از جمل��ه 
س��وءمديريت در س��وانح ريلي و هوايي، بحران برف 
و... اس��تيضاح مي ش��ود.صديف بدري در گفتگو با 
مه��ر در پاس��خ به اين س��ؤال که آي��ا اين حوادث از 
دلايل اس��تيضاح وزير راه و شهرس��ازي است، ادامه 
داد: س��انحه هوايي ياس��وج از جمله دلايلي بود که 
اس��تيضاح وزير راه و شهرس��ازي را کليد زده اس��ت.

بدري متذکر شد: خودداري از ارائه توضيحات کافي 
ب��ه م��ردم و نماين��دگان در خصوص حوادث و نحوه 
مديري��ت آن و همچني��ن بي توجهي به تعهداتي که 
وزي��ر در هن��گام اخذ رأي مطرح ک��رده بود، از علل 
استيضاح است.سخنگوي کميسيون عمران مجلس 
با بيان اينکه بخشي از تعهدات وزير راه در خصوص 
ن��اوگان حمل ونقل عمومي هنوز ب��ه اجرا درنيامده 
اس��ت، ادامه داد: هفته آينده موضوع اس��تيضاح را در 
مجلس بررسي خواهيم کرد.وي همچنين به تشکيل 
جلسه در کميسيون عمران مجلس در روز چهارشنبه 
با حضور وزير راه اشاره کرد و افزود: در اين جلسه ابعاد 
حادثه هوايي ياسوج را بررسي خواهد شد.سخنگوي 
کميس��يون عمران مجلس ش��وراي اسلامي با ابراز 
تأس��ف از س��قوط هواپيما در مس��ير تهران - ياسوج 
متذکر ش��د: بررس��ي ها نش��ان مي ده��د عمر اين 
هواپيما ۲۵ س��ال بوده اس��ت.به گفته بدري بخشي 
از مش��کلات بحراني به وجود آمده در س��وانح ريلي، 
برف و سوانح هوايي به سوءمديريت ها مرتبط است 
و هر چند مش��کل زيرس��اخت داريم اما نبايد از تأثير 
س��وءمديريت ها در بروز و ظهور اين حوادث چش��م 
پوشيد.نماينده مردم اردبيل، نير، نمين و سرعين در 
مجلس با بيان اينکه در همين سانحه هوايي ياسوج 
چنان که ساير پروازها در شرايط بد جوي لغو مي شد، 
بايد اين پرواز نيز لغو مي شد و هر چند دلخوري ۶۰ 
مسافر را به دنبال داشت اما جانشان به خطر نمي افتاد.

وي تأکيد کرد: در حادثه قطار نيز نبايد سوءمديريت ها 

به شکلي بود که يک اپراتور بتواند مجوز صادر کند و 
در بارش اخير برف نيز شاهد برخي سوءمديريت ها 

در وضعيت بحراني بوديم.
عم�ر ن�اوگان هوايي کش�ور بي�ش از ميانگين  ���

جهاني است
بدري همچنين به ضرورت نوسازي ناوگان هوايي 
کش��ور تاکيد کرد و افزود: عمر مفيد ناوگان هوايي 
کشور ۲۲ الي ۲۳ سال محاسبه شده و اين در حالي 
است که در دنيا عمر مفيد حدود ۱۰ سال است.وي 
ادام��ه داد: ب��ه دليل کمب��ود هواپيما، بيش از حد نيز 
از امکانات موجود اس��تفاده مي ش��ود و اين موضوع 

خود فرس��ودگي ناوگان را به دنبال دارد.س��خنگوي 
کميس��يون عمران مجلس شوراي اسلامي با تأکيد 
به اينکه خدمات پس از فروش مطلوبي نيز به ناوگان 
هوايي ارائه نمي شود، متذکر شد: مجموع اين عوامل 
ايجاب مي کند که تمامي دولت ها و نه تنها يک دولت 
براي بهبود ناوگان هوايي چاره اي بينديش��ند.بدري 
ب��ا اذع��ان به اينکه در دولت روحاني اقداماتي در اين 
خص��وص ص��ورت گرفته اس��ت، اضافه کرد: با اين 
وجود اين امکانات کفاف نمي کند و بايد براي ورود 
بخش خصوصي در بهسازي و نوسازي ناوگان هوايي 
بس��تر فراهم ش��ود.وي با بيان اينکه ارائه تسهيلات 

کم بهره نيز مي تواند بخشي از مشکلات را رفع کند، 
متذکر شد: در عين حال بخشي از مشکلات ناوگان 
هوايي کشور به تحريم ها و عدم همکاري بانک هاي 

خارجي مرتبط است.
تقدي�م اس�تيضاح ربيع�ي وآخون�دي به هيات  ���

رييسه
نماينده مردم گچساران در مجلس هم از نامه جمعي 
از نمايندگان به رييس جمهور براي استعفاي وزراي 
راه و رف��اه خب��ر داد.غلامرضا تاجگردون اظهار کرد: 
جمعي از نمايندگان در نامه اي به آقاي روحاني با اشاره 
به تقديم طرح اس��تيضاح وزراي راه و رفاه خواس��تار 

اس��تعفاي اين وزرا پيش از بررس��ي استيضاح شدند.
وي افزود: نمايندگان در نامه به آقاي روحاني عنوان 
کردند که بي انگيزگي،  سستي و رخوت در مواجهه با 
مشکلات و بحران ها و کم دقتي در اولويت بندي و 
همچنين بحران هاي اخير در امور اجرايي و مديريتي 
همچ��ون بحران هاي حمل و نقل، عدم موفقيت در 
کاهش حداقلي مش��کلات جوي و سياس��ي کاري 
بي��ش از ح��د در اداره امور س��ازمان هايي که متولي 
بخش��ي از امور بنگاه هاي اقتصادي هس��تند ايجاب 
مي کند آقايان آخوندي و ربيعي از کابينه خارج شوند 
و مدي��ران ب��ا انگيزه اي جايگزين آنها ش��وند تا روح 
جديدي در کابينه دميده شود.تاجگردون خاطرنشان 
کرد: جمعي از نمايندگان همچنين طرح اس��تيضاح 
وزراي راه و رفاه را تقديم هيات رييسه مجلس کردند.

به گفته وي، عدم توانايي در مواجهه با بحران هاي 
موجود در سيستم حمل و نقل کشور، عدم نظارت بر 
سيستم ناوگان هوايي و ريلي و بروز مشکلات، عدم 
اجراي برنامه هاي ارائه ش��ده به مجلس در نوسازي 
ن��اوگان حمل و نقل عموم��ي، بي انگيزگي در اداره 
امور وزارتخانه ذيربط و عدم پاس��خگويي مناس��ب 
ب��ه م��ردم و نمايندگان آنها از محورهاي اس��تيضاح 
وزير راه اس��ت.تاجگردون همچنين عدم توانايي در 
اداره امور بنگاه هاي وابس��ته به وزارت رفاه از قبيل 
شس��تا، هواپيمايي آسمان، کشتيراني، عدم توجه به 
ساماندهي ساختار نيروي انساني و مقابله با باندهاي 
سياسي و اقتصادي در بنگاه هاي وابسته و بالا رفتن 
بدهي بيش از حد در س��ازمان هاي وابس��ته از قبيل 
تامين اجتماعي و بازنشس��تگي به سيس��تم بانکي و 
عدم نوسازي و نبود مديريت مناسب در هواپيمايي 
آس��مان را به عنوان محورهاي اس��تيضاح وزير رفاه 
عنوان کرد.به گفته وي، طرح استيضاح وزراي راه و 
رفاه تقديم هيات رييس��ه مجلس ش��ده و در صورتي 
که ربيعي و آخوندي اس��تعفا ندهند اين استيضاح ها 

به جريان خواهد افتاد.

سخنگوي کمیسیون عمران از برخورد مجلس با آخوندی و ربیعی خبر داد؛

داستان تکراری حادثه و استیضاح

 مديرعامل شرکت آسمان استعفا دهدساخت پلیس راه هاي پیش ساخته دردستورکار تنگ نظرها حالا فريادشان بلند است
محمدرضا تابش در حاش��يه مراس��م ختم 
فرزن��د احمد توکلي با اش��اره به عده اي که 
در زم��ان خريد هواپيماها گفتند خريد آن ها 
اشرافي گري است اما امروز مي گويند سيستم 
حمل و نقل فرس��وده اس��ت و دولت چاره اي 

نمي انديش��د گفت: متاس��فانه تنگ نظري ها هميشه وجود دارد و يک 
عده اين موضوع را مطرح کرده اند. من به عنوان يک انقلابي با بريز و 
بپاش ها مخالف هستم اما در هر صورت مردمي که نفت و گاز و منابع 
طبيعيشان را در اختيار حاکميت مي گذارند و از آن طرف ماليات و عوارض 
مي دهند و در راه پيشبرد انقلاب و حفظ دستاوردهايش جان و مال خود 
را گذاشته اند و فرو گذاري نکرده اند حق دارند، از مواهب زندگي بهره 
مند شوند .تابش ادامه داد: مردم حق دارند زندگي شرافتمندانه داشته 

باشند؛ دغدغه کار، ازدواج و معيشت نداشته باشند.

 داود کشاورزيان در مراسم افتتاح هم زمان 
۲۵ باب پاس��گاه پيش ساخته بتني پليس 
راه اظه��ار داش��ت: اي��ن پروژه از ۴ س��ال 
پيش در سازمان راهداري کليد خورد.وي 
با اشاره به اينکه ساختار نظام اجرايي کشور 

مبتني بر ساخت درجا است، افزود: شرکت هايي که ساختمان هاي 
پيش ساخته در کشور مي سازند محدود بودند، بنابراين مناقصه ساخت 
اين پاسگاه ها چندين بار تکرار شد و به همين دليل انتخاب پيمانکار 
زمان برد.رئيس سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي بابيان اينکه 
در تابس��تان ۹۴ قرارداد س��اخت اين پاس��گاه ها امضا شد و به نتيجه 
رس��يد، افزود: طبق قرارداد مقرر ش��د در گام اول، دو باب پاس��گاه به 
صورت پايلوت و آزمايش��گاهي س��اخته شود تا نواقص و مشکلات 

آن مشخص شود و پس ازآن طرح ادامه پيدا کرد.

رامي��ن نورقلي پ��ور نماينده کردکوي 
و ترکم��ن در مجلس در جلس��ه علني 
در تذک��ر ش��فاهي ب��ه وزي��ر تعاون، 
کار و رف��اه اجتماع��ي گفت: ش��رکت 
هواپيمايي آسمان يکي از شرکت هاي 

زيرمجموع��ه اي��ن وزارتخانه اس��ت. به دليل رخداد اين حادثه 
حداقل انتظار ما اين است که مديرعامل شرکت آسمان به دليل 
مشکلات مديريتي که در اين حوزه وجود داشته، استعفا دهد. از 
وزير مي خواهيم در اين موضوع وارد شوند.وي افزود: مي خواهم 
در خصوص مش��کل مديريتي در اين حوزه که مس��تقيما به 
خلبانان، کارکنان و عوامل پروازي اين شرکت فشار وارد کرده 
متذکر ش��وم. در چند ماه اخير چند نفر از خلبانان باتجربه اين 

شرکت استعفا دادند.

عضو کميسيون عمران مجلس با اشاره به اينکه دولت 
براي بازآفريني شهري ۲۳۰ هزار ميليارد تومان در نظر 
گرفته اس��ت، گفت: براي س��رعت دادن به بازس��ازي 
بافت هاي فرسوده مالکان خرد به مشارکت در ساخت 
تش��ويق ش��وند.به گزارش پايگاه خبري وزارت راه و 
شهرسازي، سيد کمال الدين شهرياري اظهار داشت: 
در طول ۱۰ سالي که بازآفريني شهري بايد در ۲۷۰۰ 
محله و ۵۴۳ روستا و شهر اتفاق بيفتد مبلغ ۲۳۰ هزار 
ميليارد تومان در نظر گرفته ش��ده و قرار اس��ت سالانه 
۲۷۰ محل��ه مورد بازآفريني قرار بگيرد.وي بيان کرد: 
با توجه به بودجه در نظر گرفته شده، در سال اول ۲۳ 
هزار ميليارد تومان در بودجه پيش بيني شده که تلاش 
مي کنيم نزديک به اين رقم در بودجه نهايي دست يابيم.

شهرياري افزود: آنچه که وظيفه دولت است بيشتر در 
زمينه زيرساختها و خدمات و نيز بخش يارانه اي است 
که به بانکها داده مي ش��ود تا نرخ س��ود و تس��هيلات 
کاهش يابد. در تلاش هس��تيم تا دس��تگاه هايي که 
زيرساختها را ارائه مي دهند بيايند و از اعتبارات داخلي 
خود براي ارائه خدمات مشارکت کنند.عضو کميسيون 
عمران مجلس گفت: بافت هاي ناکارآمد ش��هري که 
بافت فرسوده و نيز سکونت گاه هاي اطراف شهري را 
شامل مي شود، بافت فرسوده ناپايداري بنا و به دنبال 
آن ناايمني، کوچه هاي باريک و نفوذ ناپذير، ريزدانگي 
قطعات، کمبود خدمات را ش��امل مي ش��ود ازاين رو در 
پکيج بازآفريني ش��هري در تلاش��يم تا با يک برنامه 
کالبدي و با پيوست اجتماعي اين محله ها را نوسازي 
کنيم.وي افزود: از جمله کارها اين است که ريزدانگي 
و قطعات کوچک را تجميع کرد، معابر گش��اده ش��ود 

ت��ا ماش��ين هاي امدادي و خدمات��ي به راحتي عبور و 
مرور کنند تا معضلات اجتماعي اين مناطق به حداقل 
برسد.شهرياري گفت: در اين بافت هاي فرسوده بيشتر 
خانوارهاي فردي و مردها زندگي مي کنند نه خانواده. 
در اين محله ها جرم و فساد رشد چشمگيري مي يابد 
و با اين سلس��له از بازس��ازي ها معضلات به حداقل 
مي رس��د و ب��ا اجراي اين ط��رح تعلق خاطر افزايش و 
آلودگي هاي زيس��ت محيطي نيز کاهش مي بايد.وي 
افزود: مديريت اين طرح مهمتر از منابع آن است اگر 
بتوانيم مالکان خرد را به مشارکت در ساخت تشويق 
کنيم اين طرح با س��رعت بيش��تري اصلاح مي شود، 
بنابراين بانکها با ارائه تس��هيلات تش��ويقي مي توانند 
بس��يار موثر باش��ند.عضو کميسيون عمران مجلس با 
بيان اينکه ۲۰ درصد از مس��احت ش��هري ما در بافت 
فرسوده و بيش از ۳۰ درصد از مردم نيز در اين بافت ها 
زندگي مي کنند، افزود: دولت بايد مديريت کلان اين 
طرح را بدست گيرد و با ارائه مزيت هاي نسبي در اين 
مناطق سرمايه گذاران را براي سرمايه گذاري در اين 

مناطق ترغيب کند.

احياي بافت هاي فرسوده با مشارکت مالکان خرد 
درنيم��ه  اول س��ال ۱۳۹۶، تعداد ۳۳ ه��زارو۷۰۳ واحد 
مسکوني درپروانه هاي صادرشده براي احداث ساختمان 
از سوي شهرداري  تهران،پيش  بيني شده است که نسبت 
به نيمه  اول س��ال گذش��ته ۲.۸ درصد افزايش داش��ته 
است. به گزارش مرکز آمار ايران، افزايش ۲.۸ درصدي 
واحده��اي مس��کوني پيش بيني ش��ده در پروانه هاي 
صادرش��ده براي احداث س��اختمان توس��ط شهرداري 
تهران و ۱.۳ درصدي آن در شهرداري هاي کل کشور 
در نيمه اول ۹۶ نسبت به نيمه اول ۹۵ ثبت شده است.

در نيمه اول سال ۱۳۹۶، تعداد ۳۳۷۰۳ واحد مسکوني 
در پروانه هاي صادرشده براي احداث ساختمان از سوي 
ش��هرداري  تهران، پيش  بيني ش��ده است که نسبت به 
نيمه ي اول س��ال گذش��ته ح��دود ۲,۸ درصد افزايش 
داشته است.  متوسط تعداد واحد مسکوني براي هر يک 
از اين پروانه ها ۶.۹ واحد بوده است.بررسي نتايج طرح 
"گرد آوري اطلاعات پروانه هاي س��اختماني صادرشده 
توسط شهرداري هاي کشور" در نيمه اول سال ۱۳۹۶ 
نش��ان مي دهد:در نيمه اول سال ۱۳۹۶، تعداد ۳۳۷۰۳ 
واحد مس��کوني در پروانه هاي صادرش��ده براي احداث 
س��اختمان از سوي ش��هرداري  تهران، پيش  بيني شده 
اس��ت که نس��بت به نيمه ي اول سال گذشته حدود ۲,۸ 
درصد افزايش داشته است.  متوسط تعداد واحد مسکوني 
براي هر يک از اين پروانه ها ۶.۹ واحد بوده است.تعداد 
۴۹۰۴ پروانه احداث ساختمان توسط شهرداري  تهران 
در نيمه اول س��ال ۱۳۹۶ صادرش��ده است که نسبت به 
نيمه اول سال گذشته حدود ۱۷,۹ درصد افزايش داشته 
اس��ت.مجموع مس��احت زيربن��ا در پروانه هاي احداث 
ساختمان  صادرشده از سوي شهرداري  تهران در نيمه 

اول س��ال ۱۳۹۶ بالغ  بر ۶۲۱۴۰,۰ هزار مترمربع بوده 
اس��ت که نس��بت به نيمه اول سال گذشته حدود ۱۲.۹ 
درصد کاهش داش��ته اس��ت. متوسط مساحت زيربناي 
اين دسته از پروانه ها در دوره مورد بررسي حدود ۱۲۶۷ 
مترمربع بوده است. همچنين در نيمه اول سال ۱۳۹۶، 
تعداد ۱۶۲۹۰۹ واحد مسکوني در پروانه هاي صادرشده 
براي احداث س��اختمان از س��وي شهرداري هاي کشور 
پيش  بيني شده است که نسبت به نيمه اول سال گذشته 
حدود ۱,۳ درصد افزايش داش��ته اس��ت.  متوسط تعداد 
واح��د مس��کوني در ه��ر پروانه احداث س��اختمان ۲.۷ 
واحد بوده اس��ت .تعداد ۶۰۰۴۳ پروانه احداث ساختمان 
توس��ط ش��هرداري هاي کشور در نيمه اول سال ۱۳۹۶ 
صادرش��ده اس��ت که نس��بت به نيمه اول سال گذشته 
حدود ۴,۶درصد افزايش داشته است.مجموع مساحت 
زيربنا در پروانه هاي صادرش��ده براي احداث ساختمان  
در نيمه اول سال ۱۳۹۶ حدود ۲۹۹۷۴۵,۵ هزار مترمربع 
بوده است که نسبت به نيمه اول سال گذشته حدود ۰.۱ 
درصد افزايش داش��ته اس��ت. متوسط مساحت زيربنا در 

اين پروانه ها ۴۹۹ مترمربع بوده است.

افزايش 2/8درصدي صدورپروانه ساختماني درتهران 

مديرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوايي ايران :

درفرودگاه هاي کم تردد نيازي به نصب رادارنيست!
مديرعامل ش��رکت فرودگاه ها و ناوبري هوايي ايران با بيان اينکه 
در ح��ال حاض��ر در ۵ فرودگاه مهر آباد، ش��يراز، اصفهان، مش��هد و 
ف��رودگاه ام��ام رادار تق��رب وجود دارد، گف��ت: اين رادارها زماني که 
ترافيک فرودگاهي افزايش يابد نصب مي ش��وند و در فرودگاه هاي 
کم ت��ردد ني��ازي به اين رادارها نيس��ت.به گزارش فارس، رحمت ا... 
مه آبادي در نشس��ت خبري جزئيات س��انحه هواپيماي مسير تهران 
- ياسوج شرکت آسمان اظهار داشت: در ابتدا بايد بگويم که ما تابع 
فرامين س��ازمان هواپيمايي کش��وري هستيم و طبق قوانين صنعت 
در سانحه امکان پاسخگويي به رسانه ها را نداريم و همان گونه که 
مش��خص بود تا اين لحظه هيچ گونه مصاحبه اي از س��وي مديران 
ش��رکت فرودگاه ها بابت اين س��انحه انجام نش��ده است و اين طبق 
قوانين صنعت است.وي تأکيد کرد: مصاحبه اي که در آن به نقل از 
مديرکل فرودگاه ياس��وج مواردي درباره س��انحه عنوان شده است، 
قوياً از سوي ما تکذيب مي شود و وي هيچ صحبتي با اصحاب رسانه 
نداش��ته اس��ت.مديرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوايي ايران 
تأکيد کرد: ايجاد فضاي آرام براي متصديان صنعت پس از س��وانح 
کمک بزرگي براي تش��خيص س��انحه است. مه آبادي افزود: پس از 
س��انحه نقطه ش��روع اطلاع رساني شرکت هاي فرودگاه هاست؛ در 
اين سانحه طبق اطلاعات فرودگاه ياسوج ارتباط راديويي خلبان با 
برج قطع مي شود و در زمان مورد انتظار هواپيما در فضاي فرودگاه 
رؤيت نمي شود.وي ادامه داد: ما قطع ارتباط راديويي بين خلبان و برج 
را به سازمان اعلام کرديم .مديرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبري 
هوايي ايران ادامه داد: با استفاده از اطلاعات رادار و مکاتبات خلبان 

و برج نقطهابي منطقه بررس��ي س��انحه انجام مي شود تا در گزارش 
ش��رکت فرودگاه ها به س��ازمان هواپيمايي تقديم شود. ضمن آنکه 
اطلاع رساني به ايرلاين انجام مي شود و سازمان هواپيمايي نيز در 
جريان موضوع قرار مي گيرد.مهابادي با بيان اينکه مديريت سانحه 
بر عهده س��ازمان هواپيمايي کش��وري اس��ت، گفت: نقش شرکت 
فرودگاه ها اطلاع رساني به سازمان و اجتناب از اطلاع رساني به ساير 
خواهد بود.وي مدعي ش��د برخي به دنبال اطلاع رس��اني هاي کذب 
در مورد فرودگاه ياس��وج بوده اند و گفت: تأس��ف بار اس��ت که رسانه 
ملي و برنامه اي خاص و مجري خاص به انتشار اخبار غيرتخصصي 
مي پردازد و رسانه ملي که بايد ابزار اطلاع رساني و همچنين توسعه 
اميد باشد يأس و نااميدي را به مردم تزريق مي کند.مديرعامل شرکت 
فرودگاه ها و ناوبري هوايي ايران گفت: در س��ه س��ال اخير اتفاقات 
بزرگي در حوزه فرودگاه ها رخ داده اس��ت.مه آبادي با بيان اينکه ما 
فرودگاه خوب يا بد نداريم، گفت: فرودگاه ها بر دو دسته معمول و يا 
خاص هستند که فرودگاه ياسوج از فرودگاه هاي خاص ايران است 
و اين به لحاظ موقعيت جغرافيايي است.وي ادامه داد: اما در دو سال 
گذش��ته براي بهبود ش��رايط فرودگاه ياسوج در حوزه فضاي آسمان 
و همچنين فرودگاهي سرمايه گذاري سنگين انجام شد.مديرعامل 
شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوايي ايران ادامه داد: در دو سال گذشته 
۳۰ ميليارد تومان براي توس��عه فرودگاه ياس��وج هزينه کرديم، ۶۰۰ 
متر به طول باند ياسوج افزوده شد، ۱۱ مانع بزرگ پروازي که ايمني 
پرواز را تهديد مي کرد در اين فرودگاه برداشته شد و ۱۱۰۸ متر باند 
که استفاده نمي شد، آزاد شد. و مجموع طول باند فرودگاه از ۲۶۰۰ 

متر به ۳۲۰۰ متر افزايش يافت.وي افزود: در حوزه مراقبت پرواز و 
ناوبري هوايي سامانه پيشرفته DME براي فرودگاه خريداري و نصب 
شد و پس از آن فلايت چک شد همچنين طرح تقرب نيز تغيير کرد و 
فلايت چک شد.مديرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوايي ايران، 
ادامه داد: اطلاعات جديد براي انتشار در فضاي جهاني طبق قوانين 
ايکائو در تاريخ هاي مقرر به ايکائو منتقل شده است. مه آبادي گفت: 
همه اين موارد بلافاصله پس از تکميل به بهره برداري رسيده است 
اما ۸ فروردين ۹۷ نيز با حضور مسئولان اصلي کشور بهره برداري 
رس��مي مي کنيم زيرا هيچگاه اجازه نداده ايم سيستمي تکميل شود 
و معطل بهره برداري رس��مي بماند.مديرعامل ش��رکت فرودگاه ها و 
ناوبري هوايي ايران افزود: همچنين در فرودگاه ياسوج سيستم هاي 
لايتينگ نيز نصب شده است تا فرودگاه پرواز شب هم داشته باشد.

وي گفت: زماني که اينجانب به مديرعاملي ش��رکت فرودگاه ها از 
سوي وزير راه و شهرسازي منصوب شدم يکي از دو مأموريتي که 
به من داده شد توسعه فرودگاه ياسوج بود.مه آبادي افزود: متأسفانه 
با اين همه فعاليت و توسعه فرودگاه ياسوج برخي رسانه ها اطلاعاتي 
درباره اين فرودگاه منتشر کردند که سراسر کذب و فاقد سند است.

مديرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوايي ايران درباره رادارها و 
اينکه گفته مي شود برخي فرودگاه ها رادار ندارند توضيح داد رادارها 
ابزاري براي افزايش ظرفيت فضا هس��تند و ما بابت ارتقاي کيفيت 
کنترل ترافيک هوايي از رادار استفاده مي کنيم اما هدف اصلي ما از 
تجهيز فضاي کشور مراقبت پرواز است که دو هواپيما با هم برخورد 
نکنند. وي افزود: رادارها براي توسعه ظرفيت و جلوگيري از برخورد 

هواپيم��ا در نظر گرفته مي ش��وند ضم��ن آنکه بهره برداري ايمني از 
ديگر موارد اس��تفاده رادار اس��ت، اما آنچه که ايمني مي آورد اجراي 
درست دستورالعمل است نه تجهيزات. همين ديروز رادار مرکز کنترل 
فضاي امارات قطع شد اما ايمني از دست نرفت چون دستورالعمل 
تغيير مي کند که بايد اجرا شود.مه آبادي توضيح داد: رادارها بر چند 
نوع هس��تند که يکي رادار مرکز کنترل پرواز و ديگري رادار تقرب 
که ترمينال هاي هوايي را پوشش مي دهد و ديگري رادار فرودگاهي 
است.مديرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوايي ايران افزود: رادار 
مهرآباد ۱۲ فرودگاه را در ترمينال هوايي مهرآباد تحت پوشش قرار 
مي دهد.وي ادامه داد:زماني که احساس کرديم فضاي کشور به رادار 
نياز دارد توس��عه داديم در حال حاضر فرودگاه هاي مهر آباد،  مش��هد، 
شيراز،اصفهان و فرودگاه امام رادار تقرب دارند و به زودي فرودگاه 
بندرعباس هم مجهز به رادار تقرب مي شود و اين به دليل ترافيک 
هوايي بالا است.درحالي که فرودگاه هاي کم ترافيک اين رادار تقرب 
زماني ضرورت ايجاد مي کند که ترافيک افزايش يابد. مه آبادي گفت: 
خيلي از فرودگاه ها در دنيا به خاطر کمبود ترافيک نيازي به رادار ندارند 
و هر موقع نياز فني ايجاد شد نصب مي شوند و يا اگر رادار نصب نشود 

بايد از ترافيک مازاد آن فرودگاه جلوگيري کرد.


